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13. Volební řád AS LF MU

14. Organizační struktura LF MU

Přítomni 

Členové AS senátoři uvedení v prezenční listině a v tabulce účasti, která tvoří přílohu č. 3 

tohoto zápisu; 

při zahájení zasedání AS bylo přítomno 43 členů AS; 

celkem se zasedání zúčastnilo 45 členů AS 

Zvaní hosté  prof. MUDr. Martin Bareš, Ph.D., rektor 

Mgr. Marta Valešová, MBA, kvestorka 

prof. PhDr. Jiří Hanuš, Ph.D., prorektor pro akademické a kulturní záležitosti 

prof. RNDr. Šárka Pospíšilová, Ph.D., prorektorka pro výzkum a doktorské 

studium  

prof. JUDr. Radim Polčák, Ph.D., prorektor pro rozvoj, legislativu a informační 

technologie 

Mgr. Michal Bulant, Ph.D., prorektor pro vzdělávání a kvalitu 

PhDr. Petr Suchý, Ph.D., prorektor pro internacionalizaci 

Ing. Monika Jandová, Ph.D. prorektorka pro personální politiku, celoživotní 

vzdělávání a udržitelnost 

Mgr. Jana Fialová, Ph.D., prorektorka pro záležitosti studentů a vnější vztahy 

prof. Mgr. Tomáš Kašparovský, děkan PřF 

prof. PhDr. Stanislav Balík, Ph.D., děkan FSS 

doc. Mgr. Irena Radová, Ph.D., děkanka FF 

prof. MUDr. Martin Repko, Ph.D., děkan LF 

prof. PharmDr. Mgr. David Vetchý, Ph.D., děkan FaF 

Radim Sajbot, tiskový mluvčí 

Další členové akademické obce a veřejnost 

Definice používaných zkratek 

AS Akademický senát Masarykovy univerzity, 
v kombinaci se zkratkou fakulty akademický senát dané fakulty 

ČKR Česká konference rektorů 
ČVUT České vysoké učení technické v Praze 
EK Ekonomická komise Akademického senátu MU 
EKV Etická komise pro výzkum Masarykovy univerzity 
ESF Ekonomicko-správní fakulta Masarykovy univerzity 
FaF Farmaceutická fakulta Masarykovy univerzity 
FF Filozofická fakulta Masarykovy univerzity 
FI Fakulta informatiky Masarykovy univerzity 
FSS Fakulta sociálních studií Masarykovy univerzity 
FSpS Fakulta sportovních studií Masarykovy univerzit y 
HS Hospodářské středisko 
INET Ekonomicko-správní informační systém MU 
IS Informační systém Masarykovy univerzity 
JŘ Jednací řád Akademického senátu Masarykovy univerzity 
KAP Komora akademických pracovníků Akademického senátu MU 
LF Lékařská fakulta Masarykovy univerzity 
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LK Legislativní komise Akademického senátu MU 
MU Masarykova univerzita 
MŠMT Ministerstvo školství, mládeže a tělovýchovy 
MZ Ministerstvo zdravotnictví 
NAÚ Národní akreditační úřad pro vysoké školství 
PdF Pedagogická fakulta Masarykovy univerzity 
PrF Právnická fakulta Masarykovy univerzity 
PřF Přírodovědecká fakulta Masarykovy univerzity 
RMU Rektorát Masarykovy univerzity 
RVH Rada pro vnitřní hodnocení Masarykovy univerzity 
RVŠ Rada vysokých škol 
SK Studentská komora Akademického senátu MU 
SR Správní rada Masarykovy univerzity 
TSP Test studijních předpokladů 
UKB Univerzitní kampus v Bohunicích 
VMK Volební a mandátová komise Akademického senátu MU 
VR Vědecká rada Masarykovy univerzity 
VŠ Vysoká škola 
ZVŠ Zákon o vysokých školách 

1. Zahájení

Jednání zahájil předseda AS Josef Menšík. Uvítal na zasedání všechny přítomné 
a konstatoval usnášeníschopnost AS. Ze zasedání se omluvili senátoři a senátorky prof. 
Ivan Foletti, MA, Docteur ès Lettres, Docent in Church History; prof. JUDr. Josef Bejček, 
CSc.; Mgr. Štěpán Čada; doc. PharmDr. Jan Gajdziok Ph.D.; Mgr. Tomáš Vencúrik, Ph.D.; 
Mgr. Daniel Jirků; Mgr. Tomáš Brom; doc. PhDr. Tomáš Vlček, Ph.D.; prof. PhDr. Karel 
Pančocha, Ph.D., M.Sc.;

Předseda AS pověřil pořízením zápisu ze zasedání Mgr. Anitu Dobešovou, právničku 

RMU.  

Diskuse 

(zápis je v tomto i v dalších bodech zjednodušenou a zkrácenou verzí diskuse, nejedná se 

o doslovný přepis)

Hlasování o programu zasedání 

Počet přítomných členů AS byl v době hlasování 43. 

Pro:   43 

Proti:       0 

Zdrželi se:   0 

Návrh programu zasedání byl schválen (viz program). 

2. Informace o změnách členství v AS MU

Předseda AS požádal předsedu VaMK, aby AS seznámil se změnami v členství.

Předseda VaMK konstatoval, že senátora Mgr. Lintnera za FF nahradil Mgr. Ondřej

Nováček, kterého na zasedání přivítal. Uvedl, že standardem bývá předání dekretu, jakožto

potvrzení o členství. Omluvil se s tím, že jej zapomněl vyřídit a přislíbil předání na příštím

zasedání. Předseda AS novému senátorovi pogratuloval a přivítal jej na zasedání.
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Předseda AS zahájil diskusi. Nikdo se do diskuse nepřihlásil. 

3. Kontrola úkolů 

Předseda AS konstatoval, že v současné době jsou všechny úkoly splněny.  

 

Diskuse 

Předseda AS zahájil diskusi. Nikdo se do diskuse nepřihlásil. 

4. Volba místopředsedy AS MU  

Předseda AS bod představil: 

• Předložil předseda SK AS MU v termínu stanoveném JŘ; 

• Podle JŘ čl. 5 odst. 1; 

• Tajné hlasování, nadpoloviční většina všech členů SK; 

 

 

Předseda AS informoval, že bod se týká SK, která volí svého předsedu, nicméně je nutné 

je nutné toto téma otevřít na zasedání AS, neboť se automaticky jedná o místopředsedu 

AS.  

 

Diskuse 

Předseda AS se obrátil se na SK, zda existuje kandidát na místopředsedu. Senátor D. 

Solak informoval, že si SK jako svoji předsedkyni zvolila Mgr. Natálii Antalovou a jako 

místopředsedu Bc. Jiřího Procházku. Sdělil, že tímto SK žádá, aby o Mgr. Antalové bylo 

hlasováno jako o první místopředsedkyni AS MU. 

 

Volba místopředsedy AS MU  

Počet přítomných členů AS byl v době hlasování 18. 

A: Ano              17 

B: Ne               0 

Zdrželi se:              1 

 

Přijaté usnesení:  

Akademický senát Masarykovy univerzity zvolil první místopředsedkyní AS MU 

předsedu/předsedkyni Studentské komory AS MU Mgr. Natálii Antalovou.  

 

Předseda AS pogratuloval nově zvolené předsedkyni SK ke zvolení.  

 

5. Zpráva rektora 

Rektor ve své zprávě představil důležité události, které se konaly uvnitř a navenek MU. 

Konstatoval, že je radostí se znovu po delší době setkat. Poblahopřál nové 

místopředsedkyni AS a novému kolegovi v AS za FF, s tím, že se těší na spolupráci. 

Z událostí, které se konaly uvnitř MU připomněl dne 20.09. jmenování prof. Repka 

děkanem LF do druhého funkčního období, zúčastnil se také jeho slavnostní inaugurace. 

Dne 26.09. se konala důstojná oslava 25 let založení FSS, poděkoval děkanovi za pozvání 

na tuto událost. Dne 03.10. proběhlo slavnostní zahájení akademického roku 2023/2024 
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roku, nově také společně s vyhlášením univerzitního vína, uvedl, že poprvé byly tyto dvě 

akci spojeny a průběh kvitoval. Dne 12.10. proběhlo zasedání Bezpečnostního krizového 

výboru v návaznosti na teroristický útok organizace Hamás, v návaznosti bylo vydáno 

příslušné prohlášení. Dne 19.10. byly předány Ceny prorektorky za doktorské studium. 

26.10. následovalo slavnostní udělení čestných doktorátů. Dne 28.10. se zúčastnil 

slavnostního večera u příležitosti státního svátku, kdy se setkali všichni rektoři na Pražském 

hradě. Ve dnech 01. – 02.11. proběhly Mendelovy dny. Vně MU připomněl 19.09. tiskovou 

konferenci CREATIC, významný projekt LF ve spolupráci s dalšími fakultami v oblasti 

evropských strukturálních fondů, přesahující např. do oblasti farmacie. Ve dnech 05. – 

06.10. následovalo slavnostní zahájení ČKR s navazujícím jednáním předsednictva a 

pléna. Dne 05.10. proběhlo jednání rektorů Asociace výzkumných univerzit. Ve stejný den 

také setkaní s lotyšskou velvyslankyní. Závěrem připomněl některé sportovně-kulturní 

zážitky, tj. univerzitní hokejový zápas a závod dračích lodí.  

Z událostí, které se budou konat rektor pozval na připomínku 17. listopadu let 1939 a 1989. 

Ve stejném týdnu se těší na již tradiční pietní shromáždění akademické obce u 

Kounicových kolejí. Poděkoval za spolupráci napříč fakultami a AS. V předvečer 17.11. 

pozval od 15 hod. do Velké auly Karla Engliše na vzpomínkovou akci s názvem Křehká 

svoboda, za zajištění poděkoval prorektoru Hanušovi.  Současně budou uděleny stříbrné 

medaile MU. 17. listopadu bude kombinovat vzpomínkové akce v Praze na Národní třidě, 

Hlávkových kolejích a Žitné a v Brně u Památníku odboje na Rooseveltově ulici a přislíbil 

účast na lampionovém průvodu. Závěrem pozval na basketbalové utkání MU a Mendelu a 

06.12. pozval na Adventní koncert MU v Bazilice Nanebevzetí Panny Marie.  

Předseda AS zahájil diskusi. Do diskuse se nikdo nepřihlásil. 

6. Plán realizace Strategického záměru MU na rok 2024

Předseda AS bod uvedl:

• Předložil rektor v termínu stanoveném JŘ;

• AS schvaluje dle § 9 odst. 1 písm. i) zákona o vysokých školách;

• Nadpoloviční většina přítomných;

Rektor poděkoval za zařazení již tradičního bodu. Uvedl, že se blížíme k polovině doby 

plnění Strategického záměru, na kterou byl vyhlášen, tj. 2021–2027. Tradičně je pojat 

v souladu s laděním Strategického záměru, opakovaně byl projednán vedením a VR. 

Veškeré informace byly předloženy. On, prorektoři i kvestorka jsou připraveni vypořádat 

případné dotazy či poznámky. 

Diskuse 

Senátor D. Solak položil dotaz k bodu 1.2.10. Plánu, týkajícího se novely Stipendijního 

řádu, zajímá se, co je plánováno v tomto vnitřním předpise novelizovat. Dále položil otázku 

k bodu 5.3.1 Plánu, týkajícího se soutěžního dialogu na dodavatele nové generace 

ekonomicko-personálního systému. Na shodnou otázku se ptal již v loňském roce na EK, 

a tehdy nebyl vítěz soutěžního dialogu znám. Rád by se tedy zeptal na aktuální stav a 

další směrovaní. Prorektorka Fialová k první otázce uvedla, že se jedná o aktualizace 

drobnějšího charakteru a detaily doplní písemně. Rektor doplnil, že se nejedná o zásadní 

restrukturalizaci, spíše o navázání na nová schémata a novelizaci ZVŠ. Uvedl, že 

v jednání bylo opatření rektora k výši doktorských stipendií, s tím, že on osobně navrhuje 

nárust doktorských stipendií na 16 tisíc čistého. Nelze očekávat žádné velmi zásadní 

změny. Prorektor Polčák k téže dotazu doplnil, že se jedná o terminologické úpravy, tak 
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aby bylo jasně stanoveno to, že na stipendia lze použít prostředky specifického výzkumu. 

K druhému dotazu uvedl, že v současné době je situace taková, že jeden z účastníků 

soutěžního dialogu byl vyřazen a podal námitky. Doposud proběhla před Úřadem pro 

ochranu hospodářské soutěže tři námitková řízení, která MU vyhrála a nyní se dále 

připravuje zadávací řízení, nicméně je možné zdržení v případě, že budou podány návrhy 

na předběžná opatření, protože neúspěšný uchazeč pravděpodobně podnikne kroky 

k zahájení soudního řízení správního. Aktuálně tedy ve výběrovém řízení zůstávají tři 

uchazeči a připravuje se zadání tak aby již mohli podat nabídky. Oproti původnímu 

harmonogramu jde o zdržení, které je způsobeno právě podanými námitkami. Jedná se o 

ostře sledované řízení a lze předpokládat další případné námitky, neboť pro dodavatele 

se jedná o velmi prestižní téma. Předpoklad je, že během příštího roku by se měly vyřešit 

formální záležitosti a mělo by dojít k výběru dodavatele. Následující rok jsou plánovány 

přípravy na migraci a rok poté samotná migrace. Senátor T. Vojtíšek položil dotaz k TSP 

s tím, že ve strategickém záměru je plán dvou termínů testů a zajímal se, zda existuje 

konkrétní vize, jak se bude pracovat s navýšenou chybou měření s tím spojenou, tedy, že 

v rozdílných termínech mohou mít uchazeči rozdílnou míru štěstí a smůly. Prorektor 

Bulant uvedl, že prozatím zůstává představa provedení taková, že se bude vycházet 

z maximální hodnoty, tedy podobně jako se hodnotí Národní srovnávací zkoušky. Nemá 

informace o tom, že by se o tomto tématu vedla jiná debata. Senátor D. Novák položil 

dotaz k bodu 1.5.3 Příprava nové webové stránky s unikátní navigační strukturou 

stimulující motivaci k výjezdu do zahraničí, nerozumí, co si pod daným bodem představit. 

Prorektor Suchý uvedl, že MU chce podněcovat studenty a zvyšovat jejich zájem o 

mobilitu a učinit proces přehlednější od samého počátku, jak pro studenty, tak pro ty, kdo 

agendu mobilit zajišťují. 

 

 

Hlasování o Plánu realizace Strategického záměru MU na rok 2024 

Počet přítomných členů AS byl v době hlasování 44. 

Pro                   44 

Proti                 0 

 Zdrželi se         0 

Přijaté usnesení: Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s § 9 odst. 1 

písm. i) zákona o vysokých školách schvaluje Plán realizace Strategického záměru 

MU na rok 2024, včetně jeho nedílné přílohy ve znění, které tvoří přílohu zápisu ze 

zasedání. 

 

 

Rektor poděkoval za schválení Plánu. 

 

7. Návrh na jmenování místopředsedkyně a člena RVH MU 

Předseda AS bod uvedl: 

• Předložil rektor v termínu stanoveném JŘ;  

• AS dává předchozí souhlas dle § 9 odst. 1 písm. f) zákona o vysokých školách;  

• Nadpoloviční většina přítomných; tajné hlasování o celém usnesení; 
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Rektor uvedl, že důvod zařazení je detailně popsán v průvodní zprávě. V krátkosti 

zopakoval, že současnému místopředsedovi prof. Rabušicovi končí funkční období a je 

nutné zvolit nástupce. Připomněl dříve stanovenou ambici, aby všechny fakulty MU měly 

svého zástupce zevnitř univerzity v RVH a doplnil, že prof. Rabušic pochází z FSS stejně 

jako navržená kandidátka doc. Pitrová. Oslovil FI, jejíž interní zástupce doposud nebyl 

zastoupen v RVH, k navržení kandidáta. Děkanem FI byl navržen doc. Obdržálek. Dodal, 

že počet členů se nemění a požádal o kladné stanovisko.  

 

 

Diskuse 

Senátor P. Novotný uvedl, že bez ohledu na osobu navržené kandidátky, ke které má 

naprostou důvěru, stejně jako kolegové, kterých se na ni dotázal, považuje za nešťastné, 

že tak významné těleso bude mít opakovaně místopředsedu, který je výkonným členem, 

ze stejné fakulty jako byl ten dosavadní. Domnívá se, že stejně jako je snaha, aby lidé 

nesrůstali s jednotlivými funkcemi, domnívá se, že ani fakulty by neměly srůstat s 

funkcemi. Sám má za to, že volba doc. Pitrové je dobrou volbou, nicméně tato výhrada 

zůstává.  Rektor uvedl, že se jedná o velmi aktivní dlouhodobou členku RVH. S agendou 

je velmi srozuměna, o této nominaci je konsensus i napříč RVH. Předseda AS ukončil 

diskusi.  

  

 

Hlasování o Návrhu na jmenování místopředsedkyně a člena RVH MU 

Počet přítomných členů AS byl v době hlasování 41. 

Pro:                    35 

Proti:              1 

Zdrželi se:           5 

 

Přijaté usnesení:  

Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s ustanovením § 9 odst. 1 písm. 

f) zákona o vysokých školách dává rektorovi předchozí souhlas ke jmenování: 

• doc. PhDr. Markéty Pitrové, Ph.D., místopředsedkyní Rady pro vnitřní hodnocení 

Masarykovy univerzity; 

• doc. Mgr. Jana Obdržálka, PhD., členem Rady pro vnitřní hodnocení Masarykovy 

univerzity. 

 

8. Aktualizace příloh Strategického záměru MU 2021-2028 v souvislosti se změnovým 
řízením Programu pro podporu strategického řízení 

Předseda AS bod uvedl: 

• Předložil rektor v termínu stanoveném JŘ;  

• AS schvaluje dle § 9 odst. 1 písm. i) zákona o vysokých školách;  

• Nadpoloviční většina přítomných;  

 

Prorektor Polčák záměr představil. Uvedl, že Program pro podporu strategického řízení 

je financován MŠMT a jeho smyslem je financovat některá opatření ze strategického 

záměru vysokých škol. Uvedl, že finance MU získala na období několika let a v případě 

změn čerpání dle toho, jak se vyvíjí čerpání v jednotlivých kapitolách, je nutné žádat v rámci 

změnového řízení. To zahrnuje změnu přílohy ke Strategickému záměru, proto je nutné 
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absolvovat celý stejnou proceduru jako vyžaduje změna Strategického záměru, tedy také 

vyjádření AS a schválení SR. Obsahově se jedná o změnu procentních alokací jednotlivých 

kapitol, na základě toho, jak se průběžně vyvíjí čerpání. Dochází k tomu na návrh 

jednotlivých příslušných částí a MŠMT musí tyto změny průběžně schvalovat, aby MU 

mohla dle plánu čerpat. Nejedná se o zvyšování ani snižování celkového programu. Jedná 

se o úpravy v jednotkách procent, tedy nikterak zásadní úpravy. 

   

 

Diskuse 

Předseda AS zahájil diskusi. Nikdo se do diskuse nepřihlásil. 

 

Hlasování Aktualizaci příloh SZ MU 2021-2028 v souvislosti se změnovým řízením Programu 

pro podporu strategického řízení 

Počet přítomných členů AS byl v době hlasování 42. 

Pro:                   42 

Proti:              0 

Zdrželi se:           0 

 

Přijaté usnesení:  

Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s § 9 odst. 1 písm. i) zákona o 

vysokých školách schvaluje nové znění Přílohy 1 a Přílohy 2 Strategického záměru 

MU na roky 2021–2028. 

 

 

9. V. změna – Statut Masarykovy univerzity [účinná od 01.12.2023] 

Předseda AS bod uvedl: 

• Předložil rektor v termínu stanoveném JŘ;  

• AS schvaluje dle § 9 odst. 1 písm. b) bod 3 zákona o vysokých školách;  

• Stanovisko LK; 

• Nadpoloviční většina přítomných členů každé z komor a zároveň nadpoloviční 

většina všech členů; 

• Nadpoloviční většina všech členů; 

 

 

Prorektor Polčák změnu představil tak, že se jedná především o terminologické a 

technické změny. Co se týče obsahových změn, jde o rozšíření podmínek, za kterých 

mohou fakulty přijímat studenty bez přijímacích zkoušek. A dále změny, které souvisejí 

s přijetím nového etického kodexu. Dochází k upuštění od termínu Etický kodex 

akademických a neakademických pracovníků a zavádí se výraz Etický kodex MU, který je 

rovněž výrazem legislativním. Ostatní změny spíše vyjasňují některé procesy. Pokud bude 

ze strany AS zájem je možné zdůvodnit konkrétní změny. Jednotlivě byly důkladně 

probrány na LK. Obecně se jedná o technické a formální úpravy.  

 

Stanovisko LK (přednesla předsedkyně LK, V. Smutná) 

LK doporučuje AS schválit změnu Statutu MU bez výhrad.  
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Předseda AS zahájil diskusi. Do diskuse se nikdo nepřihlásil.  

 

Hlasování o V. změně – Statut Masarykovy univerzity [účinná od 1.12. 2023] - KAP 

Počet přítomných členů AS byl v době hlasování 26. 

Pro:                    26 

Proti:              0 

Zdrželi se:           0 

 

Přijaté usnesení:  

Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s § 9 odst. 1 písm. b) bod 3 zákona 

o vysokých školách schvaluje bod 12 článku 1 V. změny Statutu Masarykovy 

univerzity, jejíž znění tvoří přílohu zápisu ze zasedání AS MU. 

 

 

Hlasování o V. změně – Statut Masarykovy univerzity [účinná od 1.12. 2023] - SK 

Počet přítomných členů AS byl v době hlasování 18. 

Pro:                    18 

Proti:              0 

Zdrželi se:           0 

 

Přijaté usnesení:  

Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s § 9 odst. 1 písm. b) bod 3 zákona 

o vysokých školách schvaluje bod 12 článku 1 V. změny Statutu Masarykovy 

univerzity, jejíž znění tvoří přílohu zápisu ze zasedání AS MU. 

 

 

Hlasování o V. změně – Statut Masarykovy univerzity [účinná od 1.12. 2023] 

Počet přítomných členů AS byl v době hlasování 43. 

Pro:                    43 

Proti:              0 

Zdrželi se:           0 

 

Přijaté usnesení:  

Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s § 9 odst. 1 písm. b) bod 3 zákona 

o vysokých školách schvaluje text V. změny Statutu Masarykovy univerzity s výjimkou 

bodu 12 článku 1, ve znění tvořícím přílohu zápisu ze zasedání AS MU. 

 

 
10. Etický kodex MU 

Předseda AS bod uvedl: 

• Předložil rektor v termínu stanoveném JŘ;  

• Nejedná se o vnitřní předpis podle § 9 odst. 1 písm. b) bod 2 zákona o vysokých 

školách; 

• Stanovisko LK; 
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• Nadpoloviční většina přítomných; 

 

Rektor bod představil s tím, že Etický kodex měl být projednán již dříve, nicméně na 

základě určitých výhrad a připomínek jeho projednání z programu AS stáhl a nyní jej 

předkládá v novém znění. Sdělil, že se jedná o předpis, který dává AS k vyjádření ze své 

vůle. Vysvětlil, že předpis vydává rektor, nicméně danou oblast považuje za důležitou, proto 

by rád měl kladné vyjádření AS. Doplnil, že změny Etického kodexu MU jsou žádoucí i 

vzhledem k institucionální akreditaci.  

 

Stanovisko LK (přednesla předsedkyně LK, V. Smutná) 

LK nepřijala žádné doporučující či nedoporučující stanovisko, protože AS předpis 

neschvaluje. Nicméně přijala stanovisko, dle kterého navržené znění není v rozporu 

s vnitřními předpisy MU. Dodala, že LK opakovaně projednávala obsah Etického kodexu 

MU a došlo k řadě změn, které z těchto projednání vyplynuly. 

 

 

Diskuse 

Prorektor Hanuš doplnil, že se jedná o Nařízení vlády č. 274/2016 Sb., o standardech pro 

akreditace ve vysokém školství, kde se stanoví, že vysoká škola má etický kodex vztahující 

se na všechny zaměstnance a studenty a jedna věc je formální naplnění požadavku, tedy 

názvu a druhá je obsah kodexu, přičemž návrh je zpracován tak, aby naplňoval obé.  

 

Hlasování o Etickém kodexu MU 

Počet přítomných členů AS byl v době hlasování 44. 

Pro:                    43 

Proti:              0 

Zdrželi se:           1 

 

Přijaté usnesení:  

Akademický senát Masarykovy univerzity vyjadřuje rektorovi podporu vydání 

Etického kodexu Masarykovy univerzity ve znění, jež bylo předloženo. 

 

Rektor uvedl, že je rád, že znění bylo podpořeno takto silně. Velmi si toho cení a děkuje 

za spolupráci a strávený čas nad předloženým zněním. 

 
11.  Zpráva o činnosti a hospodaření právnických osob, v nichž má MU účast za rok 

2022 

Předseda AS bod uvedl: 

• Předložil rektor v termínu stanoveném JŘ;  

•  Předloženo v souladu s čl. 4 odst. 5 Přílohy č. 3 Statutu MU; 

• AS MU bere na vědomí; 

• Stanovisko EK; 

• Nadpoloviční většina přítomných; 

 

Předseda AS uvedl, že Statutem je dáno, aby rektor Zprávu AS předložil, což udělal, 

senátorům byla zpráva k dispozici, důkladně jí projednala také EK.  
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Stanovisko EK (přednesl předseda EK, V. Hyánek) 

EK bez závažnějších připomínek doporučuje AS schválit znění usnesení. Případné 

drobné připomínky jsou uvedeny v zápise z jednání EK.   

 

 

Předseda AS zahájil diskusi. Do diskuse se nikdo nepřihlásil.  

 

Hlasování o zprávě 

Počet přítomných členů AS byl v době hlasování 44. 

Pro:                    44 

Proti:              0 

Zdrželi se:           0 

 

Přijaté usnesení:  

Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s čl. 4 odst. 5 Přílohy č. 3 Statutu 

Masarykovy univerzity projednal a bere na vědomí Souhrnnou zprávu o činnosti a 

hospodaření právnických osob, v nichž má Masarykova univerzita účast, za rok 2022. 

 
 

12. Majetkové operace – zřízení služebnosti (umístění podzemního vedení komunikační 
sítě MU) 

Předseda AS bod uvedl: 

• Předložil rektor v termínu stanoveném JŘ;  

• AS se vyjadřuje dle § 9 odst. 2 písm. c) zákona o vysokých školách; 

• SR MU vydává souhlas podle § 15 odst. 1 písm. c) zákona o vysokých školách 

• Nadpoloviční většina přítomných;  

 

Předseda AS uvedl, že se jedná o tradiční majetkovou operaci, jejíž představení bylo 

senátorům k dispozici, rovněž se bodem zabývala EK. 

 

Stanovisko EK (přednesl předseda EK, V. Hyánek) 

EK doporučuje schválit předloženou majetkovou operaci bez závažných připomínek.  

 

 

Předseda AS otevřel diskusi. Do diskuse se nikdo nepřihlásil.  

 

Hlasování o záměru zřízení služebnosti (umístění podzemního vedení komunikační sítě MU) 

Počet přítomných členů AS byl v době hlasování 44. 

Pro:                   44 

Proti:              0 

Zdrželi se:           0 

 

Přijaté usnesení:  

Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s ustanovením § 9 odst. 2 písm. 

c) zákona o vysokých školách souhlasí s právním jednáním, kterým Masarykova 

univerzita hodlá uzavřít Smlouvu o zřízení služebnosti k části pozemku p. č. 207/50 v 
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k. ú. Štýřice, obec Brno (LV 10001) v rozsahu dle geometrického plánu č. 1837-8/2023, 

ve prospěch oprávněné Masarykovy univerzity povinným Statutárním městem Brnem, 

IČ: 44992785, přičemž tato služebnost je zřizovaná bezúplatně jako osobní služebnost 

na dobu neurčitou a spočívá v povinnosti Statutárního města Brna a každého dalšího 

budoucího vlastníka služebného pozemku strpět umístění, zřízení, kontrolu, provoz, 

údržbu, opravy a odstranění sdělovacích kabelů, včetně práva vstupu a vjezdu na 

tento pozemek. 

 

 

13. Návrh harmonogramu zasedání Akademického senátu MU v roce 2024 

Předseda AS bod uvedl: 

• Předložil předseda AS MU v termínu stanoveném JŘ; 

• Nadpoloviční většina přítomných členů AS; 

 

Předseda AS uvedl, že na základě názorů z akademické obce, konkrétně vedení univerzity 

a jednotlivých fakult cítí tlak na to, aby zasedání AS MU neprobíhalo v pozdních večerních 

hodinách, čemuž osobně rozumí a rád by výzvám vyšel vstříc. Navrhl harmonogram ve 

standardních pondělních termínech a jako další variantu v pátečních termínech. Doplnil 

přehled termínů zasedání akademických senátů srovnatelných univerzit, ze kterého 

vyplynulo, že jednání AS Univerzity Karlovy začíná v 10:00, Českého vysokého učení 

technického ve 13.30, Univerzity Palackého v Olomouci ve 13:00 a Vysokého učení 

technického v 9:00, tedy z uvedených univerzit začíná zasedání AS MU nejpozději. 

Konstatoval, že z dnešního rozhodnutí by měly vyplynout jednací dny, nikoliv čas zahájení 

zasedání, ale rád by v souvislosti s hlasováním o harmonogramu toto téma otevřel s tím, 

že čas zahájení zasedání by se do budoucna mohl posunout na dřívější hodinu. Páteční 

termíny byly navrženy proto, že dřívější začátek zasedání v pondělí by mohl být kolidující 

s jinými pracovními povinnostmi. Zopakoval, že se nejedná o jeho osobní zájem nebo o 

jeho snahu o zvýšení komfortu senátorů. Téma nepochází zevnitř AS, nýbrž zvnějšku. 

Uvedl, že AS slouží akademické obci MU, která naznačuje preferenci v dřívějším čase 

zahájení zasedání.     

 

 

Diskuse 

Senátor V. Kudrle uvedl, že v dopoledním termínu shledává problém v blokaci místnosti, 

a to především vzhledem k nečekanému prodloužení jednání dle zkušeností o hodinu či 

dvě. Přičemž nemusí být snadné blokovat pro zasedání AS dvakrát delší čas. Předseda 

AS doplnil, že v březnu by měla být k dispozici zasedací místnost rezervovaná k jednání 

AS. Senátorka K. Holíková uvedla, že dosavadní nastavení je pro ni vyhovující, neboť se 

domnívá, že není sama, kdo si vyhradil čas v pondělí na jednání a ví, že v daný den si již 

nic dalšího neplánuje. Dle tohoto předpokladu má například navržený rozvrh na střední 

škole, a to na celý rok bez možnosti změny. Požádala o zachování dosavadního systému. 

Předseda KAP uvedl, že ze zasedání KAP, které z důvodu velkého množství omluv nebylo 

zcela reprezentativní, usoudil, že pondělní termín v 15:00 vyhovuje většině. Uvedl, že proti 

pátečnímu termínu zaznělo několik argumentů. Diskutovalo se nastavení jiných univerzit a 

případné benefity. Doplnil, že nenabyl dojmu, že by v přesunu na jiný termín někdo ze 

zúčastněných shledával významný benefit. Spíše vyplynula snaha o zachování stejného 

času a apel na větší efektivitu zasedání a tím i jeho zkrácení. Senátor V. Kudrle uvedl, že 
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velmi často jsou na univerzitní AS navázány také fakultní AS, jejichž členové rovněž pracují 

s danými termíny, stejně tak rezervace místností. Předseda AS doplnil zkušenost z ESF, 

kde fakultní AS probíhá rovněž v pondělí, nicméně v jiné pondělí, než se koná zasedání 

AS MU a doplnil, že AS ESF zasedání zahajuje ve 12:30. Senátor J. Slovák doplnil 

argumentaci, že někteří senátoři působení v AS považují za významnou část kariéry a 

preferují maximální soulad s pracovní dobou. Pro jiné se jedná o altruistickou činnost pro 

univerzitu s tím, že v případě, kdy by věděli, že zasedání AS budou věnovat celé 

dopoledne, kandidaturu by velmi zvažovali. Navrhl, aby se případné změny týkaly až AS 

v novém složení, tak aby se o kandidaturu hlásili kandidáti, kteří jsou s danými podmínkami 

ztotožnění. Senátor O. Nováček doplnil aspekt rodičovství s tím, že z debat i s fakultními 

senátory zaregistroval názor, že rodičům s dětmi by více vyhovovalo, kdyby jednání 

probíhala dříve. Předseda AS doplnil, že toto je část argumentů těch, kteří hovoří o 

navrhované změně ve snaze skloubit pracovní a osobní život. Rektor doplnil, že sladění 

pracovního a osobního života je velkým tématem a je součástí strategických záměrů, 

Gender Equality Plan. Zároveň budou dříve či později komise hodnotit, jak jednotlivé 

součásti MU plní HR Award. Konstatoval, že se setkává s názorem, že někteří členové 

akademické obce se nemohou účastnit jednání AS či kandidatury, a to z důvodu časové 

náročnosti mimo pracovní dobu. Požádal, aby i tyto aspekty druhé názorové strany, byly 

vzaty v úvahu, neboť se domnívá, že celá řada případných uchazečů nebude mít o pozici 

senátora zájem právě z toho důvodu, jak post vstupuje do osobního života. Senátor M. 

Brázdil sdělil, že každý ze senátorů má mnoho jiných povinností, které nelze převést do 

večerních hodin. Preferuje tedy dosavadní zavedenou variantu. Předseda AS konstatoval, 

že nevnímá podporu pátečních termínů, proto navrhl hlasování pouze o první variantě. 

Poděkoval za proběhlou diskusi s tím, že osobně rozumí názorům obou stran. Senátorka 

V. Smutná podpořila dřívější čas zasedání, s ohledem na zkušenosti z komise, kterou 

vede, jejíž zasedání probíhají v pondělí odpoledne. Uvedla, že dochází-li k projednání 

deseti předpisů, z toho dvou až tří problematických, probíhá jednání do večera. Naznačila, 

že jeden aspekt je rodičovství, který nemusí být relevantní pro členy bez dětí, a předložila, 

že jednání začínající odpoledne mohou být často ovlivněny únavou a jednání tak nemusejí 

byt natolik plodná a efektivní, proto preferuje variantu dřívějšího zahájení jednání. Jako 

alternativu uvedla také možnost stanovit maximální počet bodů programu, kterou však 

osobně nepreferuje. Senátor M. Vrubel předložil, že u pátečního termínu považuje za 

důležitý aspekt čas, neboť zasedání AS jsou doposud směřovány spíše na odpoledne, což 

by v pátek mohlo být problematické, páteční dopoledne považuje za schůdnější. 

Konstatoval, že v diskusi bylo především odkazováno na zvyk, kdy mají senátoři vyčleněný 

čas na zasedání, přičemž tento zvyk je možné změnit a na zasedání AS si rezervovat jiný 

termín, proto by tomuto aspektu nepřikládal tak zásadní váhu. Předseda AS předložil 

domněnku, že dojde-li ke změně času zasedání AS, promítne se tato změna také do času 

konání jednotlivých komisí.  

 

Hlasování o Návrh harmonogramu zasedání Akademického senátu MU v roce 2024 

Počet přítomných členů AS byl v době hlasování 44. 

Pro:                    44 

Proti:              0 

Zdrželi se:           0 

 

Přijaté usnesení:  

Akademický senát Masarykovy univerzity schvaluje následující harmonogram svých 
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řádných zasedání v roce 2024: 22. 1. 2024; 4. 3. 2024; 8. 4. 2024; 13. 5. 2024; 3. 6. 2024; 

16. 9. 2024 (rezervní termín); 7. 10. 2024; 4. 11. 2024; 2. 12. 2024; 

 

Předseda AS vyhlásil desetiminutovou přednášku 

 

Jednání bylo znovuzahájeno v 16.50. 

14. Jednací řád Vědecké rady Filozofické fakulty MU – nové znění  

Předseda AS bod uvedl: 

• Předložil předseda AS FF MU v termínu stanoveném JŘ;  

• AS schvaluje podle § 9 odst. 1 písm. b) bod 2 zákona o vysokých školách; 

• Stanovisko LK; 

• Nadpoloviční většina přítomných; 

 

Děkanka FF záměr představila tak, že se jedná o technické úpravy a zpřesnění formulací. 

Obsahově došlo pouze k zavedení funkce čestného člena VR. Vše bylo velmi detailně 

prodiskutováno na LK a vše bylo vyjasněno. 

 

 

Stanovisko LK (přednesl předseda EK, V. Smutná) 

LK doporučuje AS schválit předpis bez výhrad. 

 

Rektor k předpisu vyjádřil kladné stanovisko.  

 

 

Diskuse 

Senátor D. Solak položil dotaz na zveřejnění Jednacího řádu VR akademické obci před 

jednáním AS FF, neboť se mu nepodařilo jej dohledat. Předsedkyně LK doplnila, že i toto 

bylo tématem na jednání LK a vyplynulo, že bylo zveřejněno prostřednictvím odkazu na 

pozvánce na zasedání, na kterém byl tento bod projednán. Vše se vyjasnilo a předpis byl 

v pořádku zpřístupněn akademické obci. Předseda AS doplnil, že FF zveřejňuje 

prostřednictvím odkazu na dokumenty na vnitřním webovém serveru. Připomněl, že 

podobný případ již nastal a řešil se tak, že vznikla-li nějaká pochybnost, vyjasnila se již na 

fakultním zasedáním AS. A vzhledem k tomu, že předložený předpis byl schválen AS FF 

předpokládá, že vše proběhlo v souladu s požadavky. Senátor D. Novák položil dotaz, 

proč se zavádí čestná funkce VR. Děkanka FF uvedla, že se fakulta rozhodla, že některé 

bývalé významné členy VR by rádi měli nadále jako čestné členy VR. Doplnila, že tito mají 

přístup k materiálům VR, ale nehlasuji. Váží si jich a jejich názorů natolik, že jsou kvitují, že 

se nadále podílejí na směrování fakulty. Senátor D. Novák se doptal, jak se zvolení 

čestných členů VR liší od zvolení standardních členů. Děkanka FF uvedla, že čestné členy 

navrhuje děkan a členy se stávají po schválení nadpoloviční většinou VR. Předsedkyně 

LK uvedla, že funkci vnímá jako poradní sbor paní děkanky, tvořený čestnými členy VR, 

kteří však nejsou hlasujícími členy.  

 

Hlasování o Jednacím řádu Vědecké rady Filozofické fakulty MU – nové znění 

Počet přítomných členů AS byl v době hlasování 42. 

Pro:                    42 
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Proti:              0 

Zdrželi se:           0 

 

Přijaté usnesení:  

Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s § 9 odst. 1 písm. b) bodu 2 

zákona o vysokých školách schvaluje Jednací řád Vědecké rady Filozofické fakulty 

Masarykovy univerzity ve znění, které bylo schváleno AS FF MU dne 20. 2. 2023, a 

které tvoří přílohu zápisu ze zasedání AS MU. 

 

 

15. Vnitřní předpisy Farmaceutické fakulty MU 

Předseda AS bod představil: 

• Statut FaF MU a Volební řád AS FaF MU; 

• Předložil předseda AS FaF MU v termínu stanoveném JŘ;  

• AS schvaluje podle § 9 odst. 1 písm. b) bod 2 zákona o vysokých školách; 

• Stanovisko LK a VaMK (pro VŘ); 

• Nadpoloviční většina přítomných; 

 

Děkan FaF předpisy představil. Uvedl, že důvodem úprav je otevření nového bakalářského 

studijního programu, což je v případě dané fakulty zcela unikátní věc týkající se celé řady 

předpisů. Nově je tedy možné studovat v rámci pregraduálního studia také jiný program 

než magisterský studijní program farmacie. Konstatoval, že na toto nepamatovala celá řada 

předpisů, mezi nimi jsou i předpisy, které je potřeba schválit na úrovni AS MU, tedy Statut 

FaF MU a Volební řád AS FaF MU. Změny, které jsou uvedeny se týkají pouze 

konstatování, že se uskutečňuje bakalářský studijní program, fakulta má studenty 

bakalářského studijního programu a dochází k výzkumu v oblasti kosmetologie. Ve 

Volebním řádu FaF MU bylo nutné upravit zachování mandátu studenta při přechodu mezi 

jednotlivými studijními programy. Veškeré změny byly na AS FaF MU schváleny. Nyní žádá 

o schválení změn na AS MU. 

 

Stanovisko LK (přednesla předsedkyně EK, V. Smutná) 

LK doporučuje AS schválit předložené předpisy bez výhrad. 

 

Stanovisko VaMK (přednesl předseda VaMK, M. Baláž) 

VaMK jednomyslně doporučuje AS schválit předpisy.  

 

Rektor vyjádřil kladné stanovisko oběma předpisům. 

 

Předseda AS otevřel diskusi. Do diskuse se nikdo nepřihlásil.  

 

Hlasování o Vnitřním předpisu Farmaceutické fakulty MU  

Počet přítomných členů AS byl v době hlasování 42. 

Pro:                    42 

Proti:              0 

Zdrželi se:           0 
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Přijaté usnesení:  

Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s § 9 odst. 1 písm. b) bod 2 zákona 

o vysokých školách schvaluje Statut Farmaceutické fakulty Masarykovy univerzity, 

který byl schválen AS FaF MU dne 26. 9. 2023, ve znění, jež tvoří přílohu zápisu ze 

zasedání AS MU. 

 

Hlasování o Vnitřním předpisu Farmaceutické fakulty MU  

Počet přítomných členů AS byl v době hlasování 42. 

Pro:                    42 

Proti:              0 

Zdrželi se:           0 

 

Přijaté usnesení:  

Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s § 9 odst. 1 písm. b) bod 2 zákona 

o vysokých školách schvaluje Volební řád Akademického senátu Farmaceutické 

fakulty Masarykovy univerzity, který byl schválen AS FaF MU dne 26. 9. 2023, ve znění, 

jež tvoří přílohu zápisu ze zasedání AS MU. 

 

 

16. Statut Fakulty sociálních studií MU – nové znění  

Předseda AS bod uvedl: 

• Předložil předseda AS FSS MU v termínu stanoveném JŘ;  

• AS schvaluje podle § 9 odst. 1 písm. b) bod 2 zákona o vysokých školách; 

• Stanovisko LK; 

• Nadpoloviční většina přítomných; 

 

Děkan FSS konstatoval, že veškeré materiály, včetně důvodové zprávy byly k dispozici a 

je připraven reagovat na otázky.  

 

Stanovisko LK (přednesla předsedkyně EK, V. Smutná) 

LK vydala k předpisu nedoporučující stanovisko, neboť vznikly pochybnosti o tom, do jaké 

míry odpovídá obsah předpisu zákonným požadavkům na to, že by ve Statutu měla být 

obsažena organizační struktura. Předkládanou změnou došlo k tomu, že se seznam 

kateder stává součástí jiného aktu děkana, namísto toho, aby byl uveden ve Statutu. 

Uvedla, že diskuse, o tom, jak detailně má Statut obsahovat konkrétní organizační 

strukturu, se vede opakovaně již řadu let. Během diskuse zaznělo několik různých 

argumentů, přičemž jedním z klíčových bylo to, do jaké míry je na základě skutečnosti, že 

organizační struktura není přímo zaznamenána v předpise, vyloučen fakultní AS. Uvedla, 

že tento rozhodně vyloučen není, neboť schvaluje změnu pracovišť z titulu jiné své 

kompetence. V tomto ohledu se postavení AS posílilo, neboť součástí Statutu je, že 

schválení změny součásti fakulty musí být přijato kvalifikovanou většinou, tedy silnější 

většinou než běžná usnesení. Změna nastává v situaci, kdy se změna dostane, resp. 

nedostane k AS MU, pokud bude pracoviště zachyceno ve Statutu, tak AS MU schvaluje 

každou případnou změnu v organizační struktuře. Pokud by ve Statutu konkrétní pracoviště 

zanesena nebyla, AS MU dále změnu neschvaluje. Dalším důležitým argumentem, který 

na jednání LK zazněl, bylo to, že zákon stanoví, že ve Statutu má být organizační struktura, 
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nicméně neuvádí, co vše má být obsaženo a pravděpodobně žádný z předpisů fakult 

neobsahuje kompletní výčet organizační struktury. Uvedla, že LK téma uzavřela s tím, že 

předpis nepodporují proto, že nemají jasno v tom, zda je v pořádku do předpisu pracoviště 

neuvést. Závěrem dodala, že by byla ráda, i vzhledem k opakující se diskusi, aby se 

dospělo k závěru, ze které by mohlo vzniknout doporučující stanovisko, k tomu, co by 

v předpisech být mělo a co naopak nemusí, tak aby i fakulty měly jasno. 

 

Rektor vyjádřil kladné stanovisko, s odkazem na to, že respektuje autonomní rozhodnutí 

fakult.  

 

Předseda AS doplnil, že fakultní AS má ze zákona právo zřídit nebo zrušit pracoviště, 

přičemž toto není závislé na schvalování jiných předpisů, např. Statutu. Katedra je tedy 

zřízena či zrušena přímo rozhodnutím fakultního senátu stejně jako fakulta je zřízena nebo 

zrušena usnesením AS MU, bez ohledu na to, zda se mění Statut či nikoliv. Zákon dále 

stanoví, že Statut veřejné vysoké školy obsahuje zejména organizační strukturu a dále je 

uvedeno, že se toto přiměřeně aplikuje na fakultu, tedy i Statut fakulty by měl obsahovat 

organizační strukturu. A tady vzniká spor, co by organizační struktura měla obsahovat. MU 

má deset fakult a na každé fakultě toto funguje jiným způsobem. Některé fakulty se ocitnou 

v podobné situaci jako dnes FSS, kdy změnu předkládají AS MU a jiné se do ní nikdy 

nemohou dostat, neboť strukturu obsaženou nemají a obdobná změna se před AS MU 

nedostane. Uvedl, že pokud bychom na struktuře trvali, bylo by nutné trvat na ni u všech 

fakult, přičemž některé by strukturu musely doplnit. Konstatoval, že některé fakulty mají 

organizační strukturu vyjádřenou detailněji, některé méně. Kvituje snahu sjednotit přístup.  

 

 

Diskuse 

Děkan FSS poděkoval za obsáhlé projednání na LK. Nicméně jej mrzelo, že LK 

projednávala něco, co neměla. Roli LK shledává v tom, že měla říct, kde spatřuje rozpor 

se zákonem, a to nenastalo. On sám rozpor se zákonem nevidí, neboť Statuty FF, PdF a 

FSpS výčet kateder neobsahují. Připomněl, že toto téma bylo v řešení již v roce 2015, kdy 

se týkalo LF, která pravidelně jednou či dvakrát ročně nechává projednat obdobnou změnu 

jako je i v dnešním programu. Uvedl, že to, jakým způsobem se změní vnitřní organizace 

fakulty je záležitostí pouze fakulty, pokud vše proběhne popsaným způsobem. Stojí si za 

tím, že návrh obsahuje popis organizační struktury. Na dokreslení uvedl, že FSS má sedm 

kateder a tři výzkumné ústavy. Katedry ve Statutu by vyjmenovány od roku 1998, výzkumné 

ústavy, vzhledem k tomu, že vznikaly postupně od roku 2005 do roku 2012, uvedeny nebyly 

a nikdy se toto jako problematické při projednání AS MU neukázalo, byť výzkumný ústav 

často hospodaří s větším rozpočtem a personálně je může být než katedra. Uvedl, že 

změnou došlo pouze k narovnání stavu a věří, že toto může být také cesta, kterou by se 

mohly vydat i jiné fakulty. Dodal, že AS MU by se posléze nezabýval rozhodováním, které 

mu v zásadě nepřísluší. Zdůraznil, že změnou posílil funkci AS FSS, neboť dosud se 

rozhodnutí o zrušení či zřízení katedry schvalovalo nadpoloviční většinou přítomných 

senátorů. Po debatě ve fakultním AS akceptoval návrh, který z ní vyšel, tj. schválení 

nadpoloviční většinou všech senátorů. Trvá na tom, že rozhodování o své vnitřní organizaci 

má fakulta vymezenou ve své vlastní působnosti. Závěrem zopakoval, že není-li předpis 

v rozporu se zákonem, nemá AS MU důvod předpis odmítnout, nicméně je otevřen 

jakékoliv další debatě. Předseda AS zopakoval, že situaci vidí obdobně, tedy, zřízení či 

zrušení pracoviště je jednoznačně pravomoc fakultního AS. Pakliže k takovému zrušení či 

zřízení dojde a tato změna není zanesena do Statutu, dochází k tomu, že znění Statutu 
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neodpovídá skutečnosti. Samu skutečnost však nemůže AS MU zvrátit, k tomu je oprávněn 

pouze fakultní AS opětovným zřízením či zrušením pracoviště. Senátor D. Zbíral předložil 

názor, že předložený předpis měl být podpořen, neboť právě toto poselství bylo směrováno 

k fakultám v době, kdy se upravoval Statut FF tak, že došlo ke zobecnění formulace do té 

míry, že v něm nejsou uvedeny jednotlivé katedry. A toto proběhlo v interakci a po 

konzultaci s AS MU. Uvedl, že z pohledu jednání AS MU je logické chápat ustanovení 

zákona v obecnějším smyslu a stanovit, jaké typy pracovišť vznikají a jaká je obecná 

struktura. Prorektor Polčák uvedl, že bude-li interpretační přístup takový, že trváme na 

tom, aby byla všechna pracoviště fakult ve Statutu uvedena, můžeme se dostat do situace, 

kdy fakultní AS rozhodne o zřízení či zrušení pracoviště a zároveň AS MU změnu předpisu 

neschválí. Upozornil nejen na riziko formální kontradikce, ale také na možné riziko v oblasti 

pracovněprávní. Předsedkyně LK uvedla, že v rámci kompetencí fakult existují dva jejich 

typy, tedy ty kompetence, které fakultě může MU svěřit a ty, které má přímo ze zákona, 

přičemž těch je velmi málo a mezi ně patří právě vnitřní organizace. Jakési formální 

blokování, kdy proběhne změna a s tou není Statut v souladu také považuje za nešťastné. 

Připomněla, že přijme-li se interpretace v užší smyslu, musel by následovat návrh na 

zrušení těch fakultních předpisů u kterých není vnitřní organizace upravena v takovém 

rozsahu v jakém k intepretaci dochází. Přičemž toto vyžaduje poměrně neobvyklou 

proceduru, zasahující do samosprávy fakult, kdy rektor navrhne AS MU zrušení vnitřního 

předpisu fakulty pro nezákonnost. Přičemž rektor může mít odlišný právní názor od toho, 

který zastává AS MU či LK. Předseda AS uvedl zkušenost z ESF, jejíž Statut obsahuje 

výčet kateder, nicméně existují jednotky, které v něm obsaženy nejsou a pokud by se tedy 

trvalo na kompletním výčtu organizační struktury ani Statut ESF by v takovém případě 

zákonu nevyhovoval. Rektor zopakoval, že předpis podporuje, vyjádřil se k němu kladně. 

Respektuje vnitřní autonomii fakult a z toho jim svěřených pravomocí. Senátor V. Kudrle 

položil dotaz, zda v případě, kdy by ve Statutu MU bylo uvedeno „univerzita se skládá 

z fakult“ a ve Statutu fakulty „fakulta se skládá z kateder“ se lze skutečně domnívat, že 

takto měl zákonodárce organizační strukturu na mysli. Děkan FSS odpověděl, že ano, 

neboť fakulta se nemusí skládat pouze z kateder, ale i výzkumných ústavů nebo pouze 

výzkumných ústavů atd. a domnívá se tedy, že takto zákonodárce ustanovení skutečně 

myslel. Předseda AS uvedl, že nevnímá, že by fakulta chtěla konkrétní katedry skrývat jde 

spíše o to, kde se výčet objeví a zda to bude vnitřní předpis, resp. Statut. Senátor J. Slovák 

uvedl, že podobná situace se řešila na PřF, kdy byla snaha zajistit jakousi dynamiku. Uvedl, 

že existují pracoviště, která mají důležitější autonomii než stálá pracoviště, a to např. z 

důvodu specifického financování. Proto bylo Statutem stanoveno, že organizační struktura 

byla povinně dána opatřením děkana, který podléhal schválení fakultním AS. Dle jeho 

názoru tedy není důvod, aby vždy docházelo ke změně Statutu a schvalování AS MU. 

Předsedkyně LK doplnila historický pohled. Uvedla, že má za to, že úlohou požadavku na 

uvedení organizace ve Statutu v době, kdy zákon vznikal, byla publicita, tak aby bylo možné 

z relevantního zdroje zjistit klíčové či všechny organizační jednotky. V době, kdy existuje 

mnoho různých publikačních možností a zároveň velká novela ZVŠ již nenutí vysoké školy 

zařazovat určité informace do předpisů a stanoví pouze povinnost zveřejnění na webových 

stránkách, považuje toto za jednu z věcí, která již přežila svou dobu. Za klíčové považuje 

rozhodnutí fakulty a to, že se to veřejnost může dozvědět jinak. Senátor J. Šárník uvedl, 

že při projednání v LK podpořil odmítnutí Statutu, nicméně proběhlá diskuse mění jeho 

názor. Není schopen ztotožnit se s pohledem, že zákonodárce ustanovení mínil ve velmi 

obecné interpretaci „univerzita se skládá z fakult“ a „fakulta se skládá z kateder“ a to proto, 

že to, že univerzita se skládá z fakult je uvedeno přímo v ZVŠ. Nicméně doplnil, že toto 

čistě formalistické čtení je zastaralé a v tomto případě žádná kontrolního úloha AS MU není, 
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právě proto, že jediné, čeho takto lze dosáhnout je rozpor mezi zněním Statutu a reálnou 

podobou organizační struktury. Proto si dokáže představit, že tuto změnu podpoří přesto, 

že na LK byl proti. Senátor F. Křepelka uvedl že zákon velmi výrazně rozlišuje mezi 

univerzitní a fakultní úrovní. Souhlasí s tím, že jednotlivé katedry a ústavy nemusí být ve 

Statutu fakulty uvedeny. Zároveň doplnil, že mohou existovat fakulty, které dané vnitřní 

uspořádání považují za zásadní, a proceduru změny nechtějí nastavit příliš flexibilně, 

takovým by tato možnost měla zůstat.    

 

 

Hlasovaní o Statutu Fakulty sociálních studií MU – nové znění 

Počet přítomných členů AS byl v době hlasování 41. 

Pro:                    32 

Proti:              0 

Zdrželi se:           9 

 

Přijaté usnesení:  

Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s § 9 odst. 1 písm. b) bod 2 zákona 

o vysokých školách schvaluje Statut Fakulty sociálních studií Masarykovy univerzity, 

který byl schválen AS FSS MU dne 26. 6. 2023, ve znění, jež tvoří přílohu zápisu ze 

zasedání AS MU. 

 

17. Jednací řád Akademického senátu Fakulty sociálních studií MU – změna 

Předseda AS bod představil: 

• Předložil předseda AS FSS MU v termínu stanoveném JŘ;  

• AS schvaluje podle § 9 odst. 1 písm. b) bod 2 zákona o vysokých školách; 

• Stanovisko LK; 

• Nadpoloviční většina přítomných; 

 

Děkan FSS bod představil s tím, že se jedná o změnu lhůt, kdy může být vyhlášena volba 

při volbě děkana. Uvedl, že při letošní volbě se znovu ukázala zakotvená šestiměsíční doba 

před koncem funkčního období jako problematická. Funkční období děkana na FSS začíná 

od 01.09., s tím, že předcházejí dva měsíce prázdnin, které způsobují časový tlak. Uvedl, 

že v předešlé volbě mohla FSS vyhlásit volbu až začátkem března, což v kombinaci se 

státními svátky, Velikonocemi atd. způsobovalo poměrně velký časový nátlak. Došlo 

k jednoduché změně, kdy se přizpůsobila dikce, která se užívá k volbě rektora, tj. volba 

může být vyhlášena i dříve než 6 měsíce před začátkem. Kromě zmíněného došlo 

k úplnému zrušení možnosti podávat kandidatury písemně a toto se omezilo pouze na 

elektronickou formu.  

 

Stanovisko LK (přednesla předsedkyně EK, V. Smutná) 

LK doporučuje AS schválit změnu bez výhrad. 

 

Rektor vyjádřil s předloženým předpisem souhlas.  

 

 

Místopředsedkyně AS otevřela diskusi. Nikdo se do diskuse nepřihlásil. 
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Hlasování o Jednacím řádu Akademického senátu Fakulty sociálních studií MU – změna 

Počet přítomných členů AS byl v době hlasování 42. 

Pro:                    42 

Proti:              0 

Zdrželi se:           0 

 

Přijaté usnesení:  

Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s § 9 odst. 1 písm. b) bod 2 zákona 

o vysokých školách schvaluje Jednací řád Akademického senátu Fakulty sociálních 

studií Masarykovy univerzity, který byl schválen AS FSS MU dne 25. 9. 2023, ve znění, 

jež tvoří přílohu zápisu ze zasedání AS MU. 

 

18. Novela Statutu Lékařské fakulty MU 

Předseda AS bod uvedl: 

• Předložil předseda AS LF MU po termínu stanoveném JŘ;  

• AS schvaluje podle § 9 odst. 1 písm. b) bod 2 zákona o vysokých školách; 

• Stanovisko LK; 

• Nadpoloviční většina přítomných; 

 

Děkan LF přepis představil a uvedl, že změna je ve dvou paragrafech. Prvním z nich je 

rozšíření Vědecké rady, která souvisí se změnou některých oborů a s rozšířením vědecko-

výzkumné činnosti. Druhým je změna možnosti zrušení jednoho z center – centra 

excelence, tak aby zrušení podléhalo souhlasu VR LF a VR daného tělesa. 

 

Stanovisko LK (přednesla předsedkyně EK, V. Smutná) 

LK doporučuje AS MU schválit novelu bez výhrad. 

 

Rektor doporučuje schválit 

 

Diskuse 

Senátor V. Kudrle položil dotaz za účelem vyjasnění si, zda centrum excelence chce tedy 

LF zrušit.  Děkan LF doplnil, že se stanoví pouze možnost zrušení za podmínky souhlasu 

VR. 

 

Hlasování o Novele Statutu Lékařské fakulty MU 

Počet přítomných členů AS byl v době hlasování 41. 

Pro:                    41 

Proti:              0 

Zdrželi se:           0 

 

Přijaté usnesení:  

Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s § 9 odst. 1 písm. b) bod 2 zákona 

o vysokých školách schvaluje I. změnu Statutu Lékařské fakulty Masarykovy 

univerzity, která byla schválena AS LF MU dne 24. 10. 2023, ve znění, jež tvoří přílohu 
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zápisu ze zasedání AS MU. 

 

19. Nové znění Volebního řádu Akademického senátu Lékařské fakulty MU 

Předseda AS bod uvedl: 

• Předložil předseda AS LF MU po termínu stanoveném JŘ;  

• AS schvaluje podle § 9 odst. 1 písm. b) bod 2 zákona o vysokých školách; 

• Stanovisko LK a VaMK; 

• Nadpoloviční většina přítomných; 

 

Děkan LF poděkoval za schválení předešlého bodu a představil bod předložený. Uvedl, 

že se jedná o změnu reagující na zařazení nového centra a nového studijního oboru do 

struktury volebního řádu a dále odstranění jednoho z programů, který již neexistuje.  

 

Stanovisko LK (přednesla předsedkyně EK, V. Smutná) 

LK doporučuje AS novelu schválit bez výhrad.  

 

Stanovisko VaMK (přednesl předseda VaMK, M. Baláž) 

VaMK doporučuje AS novelu schválit. 

 

Rektor rovněž doporučil předpis ke schválení.  

 

 

Předseda AS zahájil diskusi. Do diskuse se nikdo se nepřihlásil. 

 

Hlasování o Novém znění Volebního řádu Akademického senátu Lékařské fakulty MU 

Počet přítomných členů AS byl v době hlasování 40. 

Pro:                    39 

Proti:              0 

Zdrželi se:           1 

 

Přijaté usnesení:  

Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s § 9 odst. 1 písm. b) bod 2 zákona 

o vysokých školách schvaluje Volební řád Akademického senátu Lékařské fakulty 

Masarykovy univerzity, který byl schválen AS LF MU dne 24. 10. 2023, ve znění, jež 

tvoří přílohu zápisu ze zasedání AS MU. 

 

20. Nové znění Organizační struktury Lékařské fakulty MU 

Předseda AS bod představil: 

• Předložil předseda AS LF MU po termínu stanoveném JŘ;  

• AS schvaluje podle § 9 odst. 1 písm. b) bod 2 zákona o vysokých školách; 

• Stanovisko LK; 

• Nadpoloviční většina přítomných; 
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Děkan LF bod představil. Uvedl, že první změnou je zařazení Center of excelence do 

organizační struktury. Druhou změnou je přejmenování jedné z klinik na Kliniku vnitřního 

lékařství, nejedná se tedy o změnu vnitřní organizace, ale pouze o změnu názvu. 

 

Stanovisko LK (přednesla předsedkyně EK, V. Smutná) 

LK jednomyslně doporučuje znění schválit AS MU bez výhrad. 

 

Rektor se ke změně vyjádřil kladně.  

 

Předseda AS zahájil diskusi. Do diskuse se nikdo se nepřihlásil. 

 

Hlasování o Novém znění Organizační struktury Lékařské fakulty MU 

Počet přítomných členů AS byl v době hlasování 41. 

Pro:                    41 

Proti:              0 

Zdrželi se:           0 

 

Přijaté usnesení:  

Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s § 9 odst. 1 písm. b) bod 2 zákona 

o vysokých školách schvaluje Organizační strukturu Lékařské fakulty Masarykovy 

univerzity, která byla schválena AS LF MU dne 24. 10. 2023, ve znění, jež tvoří přílohu 

zápisu ze zasedání AS MU. 

 

21. Volba delegátů do RVŠ 2024-2026 

Předseda AS bod uvedl: 

• Předložil předseda AS MU v termínu stanoveném JŘ;  

• Tajné hlasování o všech kandidátech dohromady; 

• Nadpoloviční většina přítomných; 

 

Předseda AS bod představil. Uvedl, že koncem tohoto roku končí funkční období 

současného složení a bude se tedy ustavovat nové složení. Nejedná se o konečný výčet 

všech jmen. Další budou projednána na dalším zasedání AS MU. Uvedl, že dojde 

k provazbě fungování sněmu s vedením univerzity, tak jak to má většina jiných univerzit, 

kdy jsou zástupci prorektoři, případně kvestoři.  

 

Diskuse 

Předsedkyně SK navrhla dva studenty do Studentské komory RVŠ, kteří vyplynuli 

z hlasování SK AS MU, tedy Mgr. Damira Solaka jako delegáta Studentské komory RVŠ a 

na místo jeho náhradníka Mgr. Dominika Levíčka, opět na základě hlasování. Předseda 

AS položil dotaz navrženému delegátu D. Solakovi, jaká jsou jeho další angažmá na 

MŠMT, zda u něj nedochází ke střetu zájmů. Senátor D. Solak uvedl, že má pracovní 

smlouvu na MŠMT, kde je jedním z řady právníků. K otázce o střetu zájmů doplnil, že o 

jeho aktivitách vědí zástupci z MŠMT a jeho činnost v RVŠ nemá dopad na jeho činnost na 

MŠMT, dodal, že se v RVŠ primárně věnuje zahraniční studentské spolupráci. Konstatoval, 

že RVŠ přijala statut, který se případného střetu zájmů týká. A zároveň bylo-li by nějaké 

hlasování problematické, hlasuje náhradník delegáta. Závěrem doplnil, že v tomto stálém 
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zasedání nebyl jediným, kdo měl určitou formou závislé práce v orgánech státní správy. 

Senátorka V. Smutná zopakovala výrok, že zástupci MŠMT vědí o jeho působení v RVŠ 

a ujistila se, že to senátor Solak myslel obráceně, tedy, že v RVŠ vědí o jeho působení na 

MŠMT. Senátor D. Solak uvedl, že to platí v obou případech. Předseda AS uvedl, že 

otázka není důležitá pouze pro RVŠ, nýbrž také pro AS MU, který nominuje delegáty za 

MU. Zároveň se doptal, na které sekci navržený delegát působí.  Senátor D. Solak 

zodpověděl, že se jedná o sekci vysokého školství. Senátorka V. Smutná položila dotaz 

na náplň pracovní agendy. Senátor D. Solak uvedl, že se jedná o právní konzultace, 

dotazy veřejnosti, právní podporu ostatním kolegům. Konstatoval, že se nejedná o 

rozhodovaní. Senátor F. Křepelka uvedl, že je překvapen, že toto nevadí SK. 

Předsedkyně SK uvedla, že toto bylo rovněž tématem na jednání SK AS MU, doplnila, že 

kandidát získal většinovou podporu 13 ze 17 hlasů. Je to také z toho důvodu, že 

ve Studentské komoře RVŠ danou pozici zastupuje již dlouho, a to na vysoké odborné 

úrovni a stejně tak i na nadnárodní úrovni a MU tedy vytváří dobré jméno. SK neshledává 

problém v jeho pracovní náplni a touto rolí jako studenta.  Děkan PřF uvedl, že na RVŠ se 

tato otázka řešila a vyplynula změna statutu účinná od 01.01.2024, předmětem je možný 

střet zájmů s ohledem na souběžné členství v RVŠ a orgánech státní správy. Nově bude 

muset člen RVŠ ohlásit možný střet zájmů. RVŠ toto následně sdělí dané vysoké škole, 

s žádostí o vyjádření, zda je tento delegát stále delegátem dané vysoké školy. Připomněl, 

že RVŠ nemůže vylučovat delegáty vysokých škol z RVŠ. Při diskusi se také řešilo, zda je 

daná osoba v rozhodujících orgánech, jelikož existuje vícero členů RVŠ, kteří nějakým 

způsobem spolupracují s orgány státní správy, ale nejsou v pozici, kdy by mohli něco přímo 

ovlivnit, toto se nepovažuje za střet zájmů. Předseda AS položil otázku, zda tedy po vstupu 

novely v planost, přijde MU v tomto konkrétním případě požadavek na znovu potvrzení či 

přehodnocení členství dané osoby. Děkan PřF uvedl, že pakliže daný člen oznámí střet 

zájmů, což je jeho čestná povinnost, přijde MU požadavek na zvážení členství. Senátorka 

V. Smutná se doptala, zda rozumí správně, že se to týká funkcí v orgánu státní správy 

nikoli funkcí v RVŠ a jejich orgánech.  Děkan PřF upřesnil, že se jedná o to, aby dotyčná 

osoba - člen RVŠ, nebyla v orgánu státní správy, kde by mohl ovlivňovat činnost vysokých 

škol. Senátorka V. Smutná uvedla, že by očekávala opačný vztah. Děkan PřF uvedl, že 

on sám také, ale pouze prezentuje názor RVŠ, původně byla snaha omezení širší, nicméně 

to v celé řadě případů omezilo poradenskou činnost, kterou RVŠ u členů kvituje. RVŠ 

nevadí členství v poradních orgánech, nýbrž v orgánech činných, kde by daný člověk přímo 

ovlivňoval oblasti související s vysokým školstvím. Senátorka V. Smutná doplnila, že 

bývalo dobrým zvykem, že pokud si SK delegovala své kandidáty, byli tito respektování ze 

strany ostatních členů. Děkan PřF doplnil, že nově bude moci studentského zástupce 

delegovat pouze SK a nebude potřeba hlasování celého AS. Jelikož aby SK mohla být 

členem mezinárodních organizací sdružujících studenty, musí mít možnost nominovat své 

členy bez toho, aby tato volba byla zablokována akademickými pracovníky. Senátorka A. 

Lamaczová předložila, zda chápe správně, že dle RVŠ daný kandidát v tuto chvíli není ve 

střetu zájmů, neboť není v činném orgánu. Děkan PřF uvedl, že toto zatím nelze posoudit, 

neboť tento dotaz zatím nikdo nevznesl a nelze posoudit, zda je daná činnost v souladu 

s výkladem statutu. Senátorka A. Lamaczová položila doplňující dotaz, zda je možné, že 

podnět po novele nepřijde, protože bude vyhodnoceno, že delegát není ve střetu zájmů. 

Děkan PřF odpověděl, že podnět přijde v případě, kdy Mgr. Solak oznámí RVŠ v jaké 

pozici na MŠMT působí a následně se bude vyhodnocovat, zda se jedná o střet zájmů. 

Senátorka A. Lamaczova doplnila, zda v případě, kdy RVŠ vyhodnotí, že se o střet zájmů 

nejedná, zda dotaz nepřijde. Děkan PřF toto potvrdil. Senátorka V. Smutná podala 

vzhledem ke skutečnosti, že k jiným jménům diskuse vedena nebyla, procedurální návrh, 
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aby se o kandidátu D. Solakovi hlasovalo odděleně a o zbylých kandidátech dohromady. 

Senátor A. Kyselica se zeptal, zda se hlasuje pouze o D. Solakovi nebo o všech 

studentských kandidátech. Předseda AS uvedl, že tak zněl procedurální návrh, veden tím, 

že hrozba střetu zájmů byla spatřována pouze u tohoto jednoho kandidáta. Senátor T. 

Sedláček položil dotaz, proč se hlasuje o osobě pouze jednoho z kandidátů odděleně, když 

nelze ani u ostatních říct, zda jsou ve střetu zájmů. Předseda AS uvedl, že se jedná pouze 

o procedurální návrh, jak by se mělo hlasovat, přičemž není jisté, že takto se skutečně 

hlasovat bude a lze předložit i jiný procedurální návrh. Předsedkyně SK uvedla, že 

v minulosti se jednoznačně podporoval návrh SK, která se shodla na dvou jménech a 

požádala o respekt této nominace. Předseda AS uvedl, že je zapotřebí brát v potaz to, že 

návrh vzniká až v průběhu zasedání, což může být důvodem bouřlivější debaty kolem něj. 

Prorektor Polčák uvedl, že pokud by někdo měl střet zájmů, pak mu ze směrnice o 

ochraně práv, vyplývá povinnost jej ohlásit a pokud střet zájmů jiný kandidát neohlásil, lze 

přepokládat, že jiný střet zájmů neexistuje.  Senátorka V. Smutná doplnila následovný 

postup tak, že byl předložen procedurální návrh, pakliže tento bude odhlasován, přejde se 

k samotného hlasování o usnesení odhlasovaným způsobem. Pakliže procedurální návrh 

odhlasován nebude, může být navržen jiný procedurální návrh, anebo dojde k hlasování 

dle původního návrhu.   

 

 

Procedurální hlasování o způsobu hlasování  

Počet přítomných členů AS byl v době hlasování 38. 

Pro:                    17 

Proti:              20 

Zdrželi se:           1 

 

Návrh usnesení:  

Akademický senát Masarykovy univerzity bude hlasovat o delegátovi do Studentské 

komory RVŠ Mgr. Damiru Solakovi samostatně a o ostatních kandidátech společně.   

 

 

Předseda AS konstatoval, že procedurální návrh nebyl přijat a doptal se, zda některý ze 

senátorů navrhuje alternativní návrh. Nikdo se nepřihlásil. 

 

Hlasování o Volbě delegátů do RVŠ 2024–2026 

Počet přítomných členů AS byl v době hlasování 38. 

Pro:                  33 

Proti:              2 

Zdrželi se:           3 

 

Přijaté usnesení:  

Akademický senát Masarykovy univerzity deleguje do Rady vysokých škol na funkční 

období 2024-2026 tyto delegáty: 

• Delegát do sněmu a předsednictva: prof. Mgr. Tomáš Kašparovský, Ph.D.; 

• Delegát do sněmu: Mgr. Michal Bulant, Ph.D.; 

• Delegáti fakult: 

• Lékařská fakulta: Mgr. Michal Koščík, Ph.D.; 
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• Přírodovědecká fakulta: RNDr. Pavel Lízal, Ph.D.; 

• Filozofická fakulta: Mgr. Stanislav Bárta, Ph.D.; 

• Pedagogická fakulta: Mgr. Martin Vrubel, Ph.D.; 

• Farmaceutická fakulta: PharmDr. Tomáš Goněc, Ph.D.; 

• Právnická fakulta: Ing. Mgr. Jaroslav Benák, Ph.D.; 

• Fakulta informatiky: Mgr. Tomáš Foltýnek, Ph.D.; 

• Fakulta sociálních studií: doc. PhDr. Pavel Navrátil, Ph.D.; 

• Delegát do Studentské komory: Mgr. Damir Solak 

• Náhradník delegáta do Studentské komory: Mgr. Bc. Dominik Levíček. 

 

Rektor všem poblahopřál a uvedl, že by byl rád, kdyby se pokračovalo v tom, co již bylo 

nepsaném duchu zavedeno, tj. sdělovat si, co se děje uvnitř univerzity a jaký to má dopad 

do RVŠ. V minulosti měl dojem, že nedokonalá informovanost vedla k hlasováním, která 

šla proti zájmu MU.  

22. Doplnění komisí  

Předseda AS bod představil: 

• Předložil předseda SK AS MU v termínu stanoveném JŘ; 

• AS MU potvrzuje členství v komisi podle čl. 6 odst. 6 JŘ; 

• EK AS MU – Mgr. Ondřej Nováček, Jakub Okruhlica; 

• VaMK AS MU – Mgr. Jan Hroudný – znovu potvrzení; 

• Nadpoloviční většina přítomných; 

 

Předsedkyně SK bod představila s tím, že navrhuje doplnění studentských členů Mgr. 

Ondřejem Nováčkem a dále Jakubem Okruhlicou, požádala je, aby se představili a doplnili 

svůj záměr.  

 

Senátor O. Nováček se představil tak, že na FF je třetím rokem v ekonomické komisi AS 

FF, dlouhodobě se zajímá o ekonomické otázky spojené s vedením MU. Je členem spolku 

Masarykovi historici. Dlouhodobě se zajímá o financovaní studentské činnosti a projektů, 

které jsou na fakultní a univerzitní finance přímo navázané. Senátor J. Okruhlica se 

představil jako student ESF, proto je pro něj členství v EK logické, angažuje se v mnoha 

spolcích a věří, že bude přínosem.  

 

Předseda AS zahájil diskusi. Do diskuse se nikdo nepřihlásil.  

 

Hlasování o Doplnění komisí zástupci SK AS MU 

Počet přítomných členů AS byl v době hlasování 39. 

Pro:                    37 

Proti:              1 

Zdrželi se:           1 

 

Přijaté usnesení:  

Akademický senát Masarykovy univerzity volí členy Ekonomické komise AS MU Mgr. 

Ondřeje Nováčka a Jakuba Okruhlicu.  
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Hlasování o Doplnění komisí zástupci SK AS MU 

Počet přítomných členů AS byl v době hlasování 39. 

Pro:                    38 

Proti:              0 

Zdrželi se:           1 

 

Přijaté usnesení:  

Návrh usnesení: Akademický senát Masarykovy univerzity volí členem Volební a 

mandátové komise AS MU Mgr. Jana Hroudného. 

 

 

 

23. Různé  

A. Senátor D. Solak položil dotaz předsedovi AS, zda se zúčastní Fóra předsedů 

akademických senátů, konané na konci listopadu a pokud ne, zda nabídne možnost účasti 

místopředsedům, jelikož od předchozího předsedy SK ví, že tomu tak ne vždy bylo, a ne 

vždy tak byla zajištěna účast zástupců AS MU. Dále připomněl, že na ustavujícím zasedání 

na dotaz kolegyně Natálie Antalové k Fóru předsedů akademických senátorů uvedl, že 

děkuje za podnět a že by bylo vhodné informovat, co se v tomto orgánu děje. Rád by o 

takové informování požádal, neboť nemá pocit, že by v tomto zasedání AS MU byla 

k tomuto tématu vedena diskuse. Předseda AS uvedl, že neví, zda se bude účastnit, 

doplnil, že pravděpodobně spíše ne. O možnost zástupu se informoval již dříve a vyplynulo, 

že se nejedná o přenosnou pozvánku a nelze tedy za předsedu vyslat nikoho jiného. 

Nicméně, pakliže se osobně nezúčastní, bude se informovat o projednaných tématech a 

AS MU informace předá.   

 

B. Senátorka M. Králová představila, že dle jejího názoru by úkolem senátu měla být také 

diskuse nad idejemi a vizemi MU. Uvedla, že MU je financována z veřejných peněz a má 

tedy povinnost ke společnosti ve které je velká poptávka po psychologické a psychiatrické 

péči, která v ČR dlouhodobě není dostatečně pokryta. Doplnila, že v psychiatrické péči se 

jedná o rozhodnutí absolventů lékařských fakult, v jakém oboru se atestují, nicméně 

v případě psychologie existuje velká poptávka rovněž od uchazečů o studium. Shrnula, že 

existuje poptávka jak od potenciálních klientů psychologické a psychiatrické péče, tak ia 

od uchazečů psychologických oborů. Představila, že úzkým hrdlem se zdá být přijímací 

řízení, neboť dané dvě fakulty přijímají tisíce přihlášek, nicméně přijatých jsou desítky. A 

v situaci, kdy je ve společnosti velmi nedostupná psychologická a psychiatrická péče, by 

MU na základě společenské odpovědnosti měla toto téma otevřít. Připomněla nedávný 

výzkum u žáků devátých tříd, který prokázal, že čtyřicet procent z nich má vážné psychické 

problémy a nemá dostupnou psychologickou péči. Uzavřela bod tím, že si klade otázku, 

zda MU nemůže v této záležitosti být prospěšná. Rektor uvedl, že se jedná o strategickou 

otázku, která nepatří na zasedání AS MU, ale na jednotlivé fakulty, neboť ti mají svoji 

autonomii, on do ní jako rektor nevstupuje. Doplnil, že profesí, po kterých je poptávka je 

více, a to zubaři, inženýři atd. Konstatoval, že úzkým hrdlem je rozpočet vysokých škol a 

dále kapacity. Dodal, že se jedná o velmi důležitou záležitost, kterou však nerozhodne AS 

MU, který nastavuje například rozpočtové mantinely. Uzavřel s tím, že výhled na 

očekávaný 10% pokles rozpočtu se snad nenaplní, naopak by se mohl mírně navýšit, 

nicméně toto je tématika jednotlivých fakult. Děkan FSS upřesnil uvedené počty tak, že 
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na obor psychologie na FSS se hlásilo 1586 uchazečů a navrženo k přijetí bylo 204 

uchazečů, což je třetí největší číslo na bakalářském studijním programu na FSS a z nich 

se 135 zapsalo. Je tedy zřejmé, že mezi studenty navrženými k přijetí je určitý poměr těch, 

kteří si zvolili jinou fakultu, jinou univerzitu, zkrátka si zvolili jinou cestu. Uvedl, že je 

potřeba zohlednit také financovaní a dále fakticky zastropovaný počtu limitů navazujícího 

magisterském studia a nemožnost zdvojnásobení kapacit na jednom oboru na úkor 

zrušení oboru jiného.  

C. Závěrečné slovo rektora

Rektor přítomným poděkoval za příjemné a svižné jednání a všechna kladná vyjádření.

Těší se na příští jednání, jehož dominantním bodem budou pravidla rozpočtu pro rok 2024.

V tuto dobu a prizmatem toho, co se v posledních měsících děje na univerzitách napříč

Českou republikou vyjádřil pochvalu celé MU, za to, že je dávána za vzor, jelikož se chová

racionálně a střídmě. Velmi si váží linie, kterou si MU drží a její kultivace, která se odráží i

v mezinárodních žebříčcích.

Nejbližší řádné zasedání Akademického senátu MU bylo svoláno na 4. prosince 2023.  

Na závěr předseda AS poděkoval všem přítomným za účast a ukončil zasedání v 18:30 hod. 

Zapsala: Mgr. Anita Dobešová, právnička RMU. 

Text schválil: Mgr. Josef Menšík, Ph.D., předseda AS, dne 16.11.2023. 

Zápis zveřejněn po sedmidenní lhůtě na uplatnění připomínek členů AS dne 29.11.2023. 

…………………………………………. 

Mgr. Josef Menšík, Ph.D. 



Příloha č. 1 

PREZENČNÍ LISTINA 

Zasedání Akademického senátu MU dne 06.11.2023 

Komora akademických pracovníků 

Přítomen Nepřítomen 

Právnická fakulta 

1 prof. JUDr. Josef Bejček, CSc. X 

2 doc. JUDr. Filip Křepelka, Ph.D. X 

3 JUDr. Veronika Smutná, Ph.D. X 

Lékařská fakulta 

4 prof. MUDr. Milan Brázdil, Ph.D. X 

5 prof. MUDr. Ondřej Ludka, Ph.D. X 

6 doc. RNDr. Josef Tomandl, Ph.D. X 

Přírodovědecká fakulta 

7 RNDr. Milan Baláž, Ph.D. X 

8 prof. RNDr. Jan Slovák, DrSc. X 

9 prof. Mgr. Vít Kudrle, Ph.D. X 

Filozofická fakulta 

10 doc. PhDr. David Zbíral, Ph.D. X 

11 doc. Mgr. Petr Novotný, Ph.D. X 

12 prof. Ivan Foletti, MA, Docteur ès Lettres,

Docent in Church History X 

Pedagogická fakulta 

13 prof. PhDr. Karel Pančocha, Ph.D., M.Sc. X 

14 Mgr. et Mgr. Markéta Košatková, Ph.D. X 

15 Mgr. Martin Vrubel, Ph.D. X 

Ekonomicko-správní fakulta 

16 doc. Mgr. Maria Králová, Ph.D. X 



 

 

17 Mgr. Josef Menšík, Ph.D. – předseda AS  X  

18 doc. Ing. Vladimír Hyánek, Ph.D. X  

Fakulta informatiky   

19 prof. RNDr. Ivana Černá, CSc. X  

20 prof. RNDr. Michal Kozubek, Ph.D. X  

  21 doc. RNDr. Vlastislav Dohnal, Ph.D. X  

Fakulta sociálních studií   

22 PhDr. Markéta Horáková, Ph.D. X  

23 Mgr. Josef Kraus, Ph.D. X  

24 doc. PhDr. Tomáš Vlček, Ph.D.  X 

Fakulta sportovních studií   

25 Mgr. Tomáš Vencúrik, Ph.D.  X 

26 doc. Mgr. Jiří Nykodým, Ph.D. X  

  27 Mgr. Tereza Králová X  

Farmaceutická fakulta    

28 doc. PharmDr. Jan Gajdziok, Ph.D.  X 

29 PharmDr. Tomáš Goněc, Ph.D. X  

  30 Mgr. Adéla Lamaczová X  

Vysokoškolské ústavy   

31 doc. Mgr. Karel Kubíček, PhD. – předseda KAP X  

32 Mgr. Gabriel Demo, Ph.D.  X 

33 PhDr. Renata Prucklová X  

  

 

  

   



 

 

PREZENČNÍ LISTINA 

Zasedání Akademického senátu MU dne 06.11.2023 

Studentská komora 

 

  Přítomen Nepřítomen 

Právnická fakulta   

34 Mgr. Damir Solak X  

35 Mgr. Oldřich Tristan Florian X  

Lékařská fakulta   

36 Mgr. Natália Antalová – předsedkyně SK X  

37 Adam Wechsler X  

Přírodovědecká fakulta   

38 Mgr. David Novák X  

  39 Mgr. Štěpán Čada  X 

  40 Mgr. Tomáš Brom  X 

Filozofická fakulta   

  41 Mgr. Kateřina Holíková X  

42 Mgr. Ondřej Nováček X  

Pedagogická fakulta   

43 Karel Frnka X  

44 Mgr. David Košatka  X  

Ekonomicko-správní fakulta   

45 Jakub Okruhlica X  

46 Bc. Jiří Procházka X  

47 Jakub Capák X  

Fakulta informatiky   

  48 Mgr. Pavel Novák X  

49 Bc. Jakub Šárník X  



 

 

Fakulta sociálních studií   

50 Mgr. Daniel Jirků  X 

51 Bc. Tomáš Vojtíšek X  

Fakulta sportovních studií   

52 Mgr. Adam Kyselica X  

  53 Mgr. Tomáš Sedláček X  

Farmaceutická fakulta   

54 PharmDr. Tomáš Bílik  X  

55 Mgr. Jaroslava Jamrichová X  

  

  

 

  



 

 

Příloha č. 2 

PŘIJATÁ USNESENÍ 

Zasedání Akademického senátu MU dne 06.11.2023 

 

1. Akademický senát Masarykovy univerzity zvolil první místopředsedkyní AS MU předsed-

kyni Studentské komory AS MU Mgr. Natálii Antalovou. 

 

2. Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s § 9 odst. 1 písm. i) zákona o vysokých 

školách schvaluje Plán realizace Strategického záměru MU na rok 2024, včetně jeho ne-

dílné přílohy ve znění, které tvoří přílohu zápisu ze zasedání. 

 

 

3. Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s ustanovením § 9 odst. 1 písm. f) 

zákona o vysokých školách dává rektorovi předchozí souhlas ke jmenování: doc. PhDr. 

Markéty Pitrové, Ph.D., místopředsedkyní Rady pro vnitřní hodnocení Masarykovy univer-

zity; doc. Mgr. Jana Obdržálka, PhD., členem Rady pro vnitřní hodnocení Masarykovy uni-

verzity. 

 

4. Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s § 9 odst. 1 písm. i) zákona o vysokých 

školách schvaluje nové znění Přílohy 1 a Přílohy 2 Strategického záměru MU na roky 2021–

2028. 

 

5. Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s § 9 odst. 1 písm. b) bod 3 zákona o 

vysokých školách schvaluje bod 12 článku 1 V. změny Statutu Masarykovy univerzity, jejíž 

znění tvoří přílohu zápisu ze zasedání AS MU. 

 

6. Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s § 9 odst. 1 písm. b) bod 3 zákona o 

vysokých školách schvaluje text V. změny Statutu Masarykovy univerzity s výjimkou bodu 

12 článku 1, ve znění tvořícím přílohu zápisu ze zasedání AS MU 

 

7. Akademický senát Masarykovy univerzity vyjadřuje rektorovi podporu vydání Etického ko-

dexu Masarykovy univerzity ve znění, jež bylo předloženo. 

 

8. Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s čl. 4 odst. 5 Přílohy č. 3 Statutu Ma-

sarykovy univerzity projednal a bere na vědomí Souhrnnou zprávu o činnosti a hospodaření 

právnických osob, v nichž má Masarykova univerzita účast, za rok 2022. 

 

9. Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s ustanovením § 9 odst. 2 písm. c) 

zákona o vysokých školách souhlasí s právním jednáním, kterým Masarykova univerzita 

hodlá uzavřít Smlouvu o zřízení služebnosti k části pozemku p. č. 207/50 v k. ú. Štýřice, 

obec Brno (LV 10001) v rozsahu dle geometrického plánu č. 1837-8/2023, ve prospěch 

oprávněné Masarykovy univerzity povinným Statutárním městem Brnem, IČ: 44992785, 

přičemž tato služebnost je zřizovaná bezúplatně jako osobní služebnost na dobu neurčitou 

a spočívá v povinnosti Statutárního města Brna a každého dalšího 5/138 budoucího vlast-

níka služebného pozemku strpět umístění, zřízení, kontrolu, provoz, údržbu, opravy a od-

stranění sdělovacích kabelů, včetně práva vstupu a vjezdu na tento pozemek. 



 

 

 

10. Akademický senát Masarykovy univerzity schvaluje následující harmonogram svých řád-

ných zasedání v roce 2024: 22. 1., 4. 3., 8. 4., 13. 5., 3. 6., 7. 10., 4. 11. a 2. 12. 2024. 

 

11. Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s § 9 odst. 1 písm. b) bodu 2 zákona o 

vysokých školách schvaluje Jednací řád Vědecké rady Filozofické fakulty Masarykovy uni-

verzity ve znění, které bylo schváleno AS FF MU dne 20. 2. 2023, a které tvoří přílohu 

zápisu ze zasedání AS MU. 

 

12. Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s § 9 odst. 1 písm. b) bod 2 zákona o 

vysokých školách schvaluje Statut Farmaceutické fakulty Masarykovy univerzity, který byl 

schválen AS FaF MU dne 26. 9. 2023, ve znění, jež tvoří přílohu zápisu ze zasedání AS 

MU. 

 

13. Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s § 9 odst. 1 písm. b) bod 2 zákona o 

vysokých školách schvaluje Volební řád Akademického senátu Farmaceutické fakulty Ma-

sarykovy univerzity, který byl schválen AS FaF MU dne 26. 9. 2023, ve znění, jež tvoří 

přílohu zápisu ze zasedání AS MU. 

 

14. Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s § 9 odst. 1 písm. b) bod 2 zákona o 

vysokých školách schvaluje Statut Fakulty sociálních studií Masarykovy univerzity, který 

byl schválen AS FSS MU dne 26. 6. 2023, ve znění, jež tvoří přílohu zápisu ze zasedání 

AS MU. 

 

15. Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s § 9 odst. 1 písm. b) bod 2 zákona o 

vysokých školách schvaluje Jednací řád Akademického senátu Fakulty sociálních studií 

Masarykovy univerzity, který byl schválen AS FSS MU dne 25. 9. 2023, ve znění, jež tvoří 

přílohu zápisu ze zasedání AS MU. 

 

16. Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s § 9 odst. 1 písm. b) bod 2 zákona o 

vysokých školách schvaluje I. změnu Statutu Lékařské fakulty Masarykovy univerzity, která 

byla schválena AS LF MU dne 24. 10. 2023, ve znění, jež tvoří přílohu zápisu ze zasedání 

AS MU. 

 

17. Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s § 9 odst. 1 písm. b) bod 2 zákona o 

vysokých školách schvaluje Volební řád Akademického senátu Lékařské fakulty Masary-

kovy univerzity, který byl schválen AS LF MU dne 24. 10. 2023, ve znění, jež tvoří přílohu 

zápisu ze zasedání AS MU. 

 

18. Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s § 9 odst. 1 písm. b) bod 2 zákona o 

vysokých školách schvaluje Organizační strukturu Lékařské fakulty Masarykovy univerzity, 

která byla schválena AS LF MU dne 24. 10. 2023, ve znění, jež tvoří přílohu zápisu ze 

zasedání AS MU. 

 

19. Akademický senát Masarykovy univerzity deleguje do Rady vysokých škol na funkční ob-

dobí 2024-2026 tyto delegáty:  



 

 

 

• Delegát do sněmu a předsednictva: prof. Mgr. Tomáš Kašparovský, Ph.D.;  

• Delegát do sněmu: Mgr. Michal Bulant, Ph.D.;  

• Delegáti fakult: 

▪ Lékařská fakulta: Mgr. Michal Koščík, Ph.D.;  

▪ Přírodovědecká fakulta: RNDr. Pavel Lízal, Ph.D.; 

▪ Filozofická fakulta: Mgr. Stanislav Bárta, Ph.D.;  

▪ Pedagogická fakulta: Mgr. Martin Vrubel, Ph.D.;  

▪ Farmaceutická fakulta: PharmDr. Tomáš Goněc, Ph.D.;  

▪ Právnická fakulta: Ing. Mgr. Jaroslav Benák, Ph.D.;  

▪ Fakulta informatiky: Mgr. Tomáš Foltýnek, Ph.D.;  

▪ Fakulta sociálních studií: doc. PhDr. Pavel Navrátil, Ph.D.;  

Delegát do Studentské komory: Mgr. Damir Solak;  

Náhradník delegáta do Studentské komory: Mgr. Bc. Dominik Levíček. 

 

20. Akademický senát Masarykovy univerzity volí členy Ekonomické komise AS MU Mgr. On-

dřeje Nováčka a Jakuba Okruhlicu. 

 

21. Akademický senát Masarykovy univerzity volí členem Volební a mandátové komise AS MU 

Mgr. Jana Hroudného. 

 

 

  



 

 

Příloha č. 3 

PŘEKLAD USNESENÍ DO ANGLICKÉHO JAZYKA 

Zasedání Akademického senátu MU dne 06.11.2023 

 

 

NOTE: The official language of the Academic Senate of Masaryk University is Czech.  

The following translation is for informational purposes only. 

 

 

Accepted Resolutions of the 273th Meeting of Masaryk University Academic Senate  

held on November 6, 2023 

 

1. The Academic Senate of Masaryk University elected the Vice-Chair of the AS MU the Chair 

of Student Chamber of AS MU Mgr. Natalia Antalová. 

 

2. The Academic Senate of Masaryk University, in accordance with Section 9 (1) (i) of the 

Higher Education Act, approves the Implementation Plan of the MU Strategic Plan for 2024, 

including its integral annex, in the wording attached to the minutes of the meeting. 

 

3. The Academic Senate of Masaryk University, in accordance with the provisions of Section 

9(1)(f) of the Higher Education Act, gives its prior consent to the Rector's appointment: 

• PhDr. Markéta Pitrová, Ph.D., as Vice-Chair of the Internal Evaluation Board of 

Masaryk University; 

• Mgr. Mgr. Jan Obdržálek, PhD., member of the Internal Evaluation Board of 

Masaryk University. 

 

4. The Academic Senate of Masaryk University, in accordance with Section 9(1)(i) of the 

Higher Education Act, approves the new wording of Annex 1 and Annex 2 of the MU 

Strategic Plan for 2021-2028. 

 

5. The Academic Senate of Masaryk University, in accordance with Section 9(1)(b)(3) of the 

Higher Education Act, approves Section 12 of Article 1 of Amendment V. to the Statutes of 

Masaryk University, the text of which is attached to the minutes of the AS MU meeting. 

 

6. The Academic Senate of Masaryk University, in accordance with Section 9 (1) (b) (3) of the 

Higher Education Act, approves the text of Amendment V. to the Statutes of Masaryk 

University, with the exception of Section 1, point 12, as amended and attached to the 

minutes of the AS MU meeting. 

 

7. The Academic Senate of Masaryk University expresses its support to the Rector for the 

issuance of the Masaryk University Code of Ethics as presented. 

 

8. The Academic Senate of Masaryk University, in accordance with Article 4(5) of Annex 3 to 

the Statutes of Masaryk University, has discussed and acknowledges the Summary Report 



 

 

on the Activities and Management of Legal Entities in which Masaryk University participates 

for the year 2022. 

 

9. The Academic Senate of Masaryk University, in accordance with the provisions of Section 

9(2)(c) of the Higher Education Act, agrees to the legal proceedings by which Masaryk 

University intends to conclude an agreement on the establishment of an easement to a part 

of land plot No. 207/50, Štýřice, municipality of Brno (LV 10001) in the extent according to 

the geometric plan no. 1837-8/2023, in favour of the beneficiary Masaryk University by the 

obliged Statutory City of Brno, ID No.: 44992785, whereby this easement is established free 

of charge as a personal easement for an indefinite period of time and consists in the 

obligation of the Statutory City of Brno and any other future owner of the easement land to 

tolerate the location, establishment, inspection, operation, maintenance, repair and removal 

of communication cables, including the right of access and entry to this land. 

 

10. The Academic Senate of Masaryk University approves the following schedule of its regular 

meetings in 2024: 22 January, 4 March, 8 April, 13 May, 3 June, 7 October, 4 November 

and 2 December 2024. 

 

11. The Academic Senate of Masaryk University, in accordance with Section 9 (1) (b) (2) of the 

Higher Education Act, approves the Rules of Procedure of the Scientific Council of the 

Faculty of Arts of Masaryk University as approved by the AS FF MU on 20 February 2023, 

which is attached to the minutes of the AS MU meeting. 

 

12. In accordance with Section 9(1)(b)(2) of the Act on Higher Education, the Academic Senate 

of Masaryk University approves the Statutes of the Faculty of Pharmacy of Masaryk 

University, which was approved by the AS FaF MU on 26 September 2023, in the wording 

that forms an annex to the minutes of the AS MU meeting. 

 

13. The Academic Senate of Masaryk University, in accordance with Section 9(1)(b)(2) of the 

Higher Education Act, approves the Electoral Regulations of the Academic Senate of the 

Faculty of Pharmacy of Masaryk University, which was approved by the AS FaF MU on 26 

September 2023, in the wording attached to the minutes of the AS MU meeting. 

 

14. The Academic Senate of Masaryk University, in accordance with Section 9(1)(b)(2) of the 

Higher Education Act, approves the Statutes of the Faculty of Social Studies of Masaryk 

University, which was approved by the AS FSS MU on 26 June 2023, in the wording 

attached to the minutes of the AS MU meeting. 

 

15. The Academic Senate of Masaryk University, in accordance with Section 9 (1) (b) (2) of the 

Act on Higher Education, approves the Rules of Procedure of the Academic Senate of the 

Faculty of Social Studies of Masaryk University, which was approved by the AS FSS MU on 

25 September 2023, as amended and attached to the minutes of the AS MU meeting. 

 

 



 

 

16. The Academic Senate of Masaryk University, in accordance with Section 9(1)(b)(2) of the 

Higher Education Act, approves the First Amendment to the Statutes of the Faculty of 

Medicine of Masaryk University, which was approved by the AS LF MU on 24 October 2023, 

in the wording attached to the minutes of the AS MU meeting. 

 

17. The Academic Senate of Masaryk University, in accordance with Section 9(1)(b)(2) of the 

Higher Education Act, approves the Electoral Regulations of the Academic Senate of the 

Faculty of Medicine of Masaryk University, which was approved by the AS LF MU on 24 

October 2023, in the wording attached to the minutes of the AS MU meeting. 

 

18. The Academic Senate of Masaryk University, in accordance with Section 9(1)(b)(2) of the 

Act on Higher Education, approves the Organisational Structure of the Faculty of Medicine 

of Masaryk University, which was approved by the AS LF MU on 24 October 2023, in the 

wording attached to the minutes of the AS MU meeting. 

19. The Academic Senate of Masaryk University delegates the following delegates to the Council 

of Higher Education Institutions for the term of office 2024-2026: 

- Delegate to the Assembly and Board: prof. Mgr. Tomáš Kašparovský, Ph.D.; 

- Delegate to the Assembly: Mgr. Michal Bulant, Ph.D.; 

- Faculty delegates: 

▪ Faculty of Medicine: Mgr. Michal Koščík, Ph.D.; 

▪ Faculty of Science: RNDr. Pavel Lízal, Ph.D.; 

▪ Faculty of Arts: Mgr. Stanislav Bárta, Ph.D.; 

▪ Faculty of Education: Mgr. Martin Vrubel, Ph.D.; 

▪ Faculty of Pharmacy: PharmDr. Tomáš Goněc, Ph.D.; 

▪ Faculty of Law: Ing. Mgr. Jaroslav Benák, Ph.D.; 

▪ Faculty of Informatics: Mgr. Tomáš Foltýnek, Ph.D.; 

▪ Faculty of Social Studies: doc. PhDr. Pavel Navrátil, Ph.D.; 

Delegate to the Student Chamber: Mgr. Damir Solak; 

Alternate delegate to the Student Chamber: Mgr. Bc. Mgr. Dominik Levíček. 

 

20. The Academic Senate of Masaryk University elects members of the AS MU Economic 

Committee Mgr. Ondřej Nováček and Jakub Okruhlica. 

 

21. The Academic Senate of Masaryk University elects members of the AS MU Election and 

Mandate Committee Mgr. Jan Hroudný. 

 


